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§ 1 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 2 
Val av justerare och tid för justering  

Beslut  
Ordföranden Alexander Ojanne (S) och vice ordförande Jan Jönsson 
(L) utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 
justering sker fredag den 25 oktober 2024. 
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§ 3 
Förvaltningen informerar  

Beslut  
Nämnden lägger informationen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialdirektör Veronica Wolgast Carstorp informerar om: 

 Trygghetskonferensen 2024 
 Implementering Bryt upp i varje stadsdelsförvaltning 
 Mottagande av ukrainare 
 Samverkansövning Globenområdet 
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§ 4 
Nämndens frågor till förvaltningen  

Beslut  
1. Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att besvara 

"Skrivelse angående missbruk av lustgas i Stockholm" från 
Moderaterna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelse som anmäldes vid sammanträdet: 
  
Skrivelse angående missbruk av lustgas i Stockholm 
Andrea Hedin m.fl. (M) 
  
Vi har under en tid lagt märke till att missbruk av lustgas tenderat 
att öka, inte bara i Stockholm utan detta är en global trend. Sveriges 
Radio publicerade i ett reportage 2024-10-07 att antalet unga, som 
missbrukar lustgas i vissa fall omhändertagits.   
  
I det lagförslag regeringen nu arbetar fram kommer det att bli 
olagligt att sälja lustgas till ungdomar under 18 år liksom att sälja 
lustgas i större mängder till privatpersoner i berusningssyfte. 
  
Användande av lustgas kan ge svåra skador. Enligt läkartidningen 
2022;119:21157 framkommer att det vid upprepad exponering 
(flera månader) finns risker för att B12 – nivån påverkas liksom 
påverkan på benmärgen men användning av lustgas kan även ge 
symtom på såväl kognitiv svikt som psykos. I en del fall behöver 
t.o.m. behandling med vitamin B12 sättas in utan fördröjning vid 
brist på vitaminet samtidigt som missbruket måste upphöra eftersom 
lustgasexponering samtidigt snabbt förstör även behandlingsdoserna 
av vitamin B12. 
  
Mot bakgrund av detta vill vi ställa följande frågor; 

1. Vad kan förvaltningen säga om förekomsten av lustgas i 
Stockholm? Finns det stadsdelar där missbruk är mer 
omfattande än andra? 

2. I vilka åldrar förekommer användning av lustgas i 
berusningssyfte som mest? 

3. Är omfattningen jämt fördelat över Stockholm eller finns 
stadsdelar som utmärker sig särskilt avseende försäljning av 
lustgas liksom användning av lustgas? 

4. Vad gör Stockholms stad generellt åt detta problem? Vad 
gör socialnämnden specifikt? 

5. Hur många barn/ungdomar har insatser från socialtjänsten 
f.n. på grund av gasmissbruk? 

Sida 6 (50)



Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-22 

6. Hur många har ev. omhändertagits genom LVU för sitt 
missbruk? 
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§ 5 
Remiss av Motion om skolfrid  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/543 
SOF 2024/385 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden har fått en remiss om en motion från Jan Jönsson 
(L) om att fullmäktige arbetar fram ett program i enlighet med 
Liberalernas program skolfrid. I motionen lyfts 23 olika förslag för 
att öka studiero i skolan, minska kränkningar och mobbning i 
skolan, öka tryggheten till och från skolan, på skolan, på raster och 
på fritiden, minska risken för att barn dras in i kriminalitet och 
droghandel samt förstärka skolans värdegrundsarbete. Programmet 
som föreslås är omfattande och involverar flera olika huvudmän. 
Förvaltningen bedömer att sex av förslagen ligger inom 
socialnämndens uppdrag och svarar på dessa i tjänsteutlåtandet. 

1. Kompetensutveckling av personal i värdegrundsarbete samt 
stöd till skolorna i att utveckla ett normkritiskt arbetssätt och 
arbeta med våldsprevention. 

2. Att fler skolsociala team ska bestå också av en 
föräldrarådgivare och en fältassistent för att täcka in hela 
barnets tid. 

3. Att socialtjänsten ges tydliga uppdrag att under utredning 
och insats stämma av om lärandet och skolresultaten för 
eleven förbättras eller ej av vidtagna åtgärder. 

4. Att det för Stockholms skolor möjliggörs att med stöd av 
socialtjänsten tillhandahålla föräldrautbildningar. 

5. Att det undersöks om unga som varit placerade på institution 
och ska fortsätta sin skolgång så att skolor får tillräcklig 
bakgrundsinformation, samt att det görs en bedömning om 
eleven som varit på SIS-institutionen kan klara av att vara i 
den ordinarie skolmiljön eller om det inte är lämpligt. 

6. Att modellen Våga anmäla, våga vittna sprids för att 
inbegripa fler stadsdelar i Stockholms stad. 

 
Förvaltningen instämmer både i motionärens syn på skolans 
betydelse som skyddsfaktor för barn och unga och vikten av 
studiero och trygghet i skolan. Förslagen avseende utveckling av 
MVP, skolsociala team, föräldraskapsstöd, utredning och insatser 
inom socialtjänsten som stabiliserar skolgång samt placerade barns 
och ungas skolgång ligger enligt förvaltningens bedömning i linje 
med det pågående utvecklingsarbete som redan pågår inom stadens 

Sida 8 (50)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-22 

socialtjänst i samverkan med utbildningsnämnden och 
stadsdelsnämnderna. En större satsning i staden än den nuvarande 
på MVP och MVP Fritid kräver enligt förvaltningen utökade 
resurser. Förslaget om att sprida modellen Våga anmäla, våga vittna 
bedömer förvaltningen inte som möjlig då modellen inte längre 
finns kvar i sin ursprungliga form. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M), Kristin Jacobsson (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut, 
2. att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen, samt 
3. att därutöver anföra följande: 

  
Vi gläds åt förvaltningens utförliga svar och välkomnar att man är 
positiva till flertalet av våra förslag.  
  
Tyvärr ser vi att kränkningsanmälningarna under året ökat kraftigt 
för andra året i rad. Detta återspeglas i elevernas upplevelser av 
trygghet och studiero, där resultaten sjunkit eller stagnerat på 
områdena. För flickor i årskurs 8 uppger så få som 52 procent att 
kan arbeta i lugn och ro på lektionen. Liberalerna har kommit med 
en rad förslag på åtgärder för skolfrid och för att hantera 
tryggheten och studieron. Dessvärre lyser majoritetens brist på 
initiativ och reformvilja med sin frånvaro också på detta område. 
Tråkigt nog ser vi även att socialtjänsten under det rödgröna styret 
börjar falla ifrån i arbetet med komplex skolfrånvaro, och hänvisar 
sådana ärenden som att det enbart är skolans frågor att hantera. 
  
Lärarens uppgift är att undervisa och bidrar främst till tryggheten 
och studieron genom att skapa ett klimat i klassrummet med tydliga 
förväntningar och fokus på lärande. Vi menar att skolan är så viktig 
att alla samhällsresurser måste sluta upp bakom skolan och aktörer 
som socialtjänst och polis samhandla med skolan, i syfte att uppnå 
skolfrid och därmed möjliggöra för skolan att fokusera på sitt 
lärande uppdrag.  
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Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/385-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om 
skolfrid 

 SOF 2024/385-1.1 Motion om skolfrid 
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§ 6 
Remiss av Motion om att införa Samordnare krisstöd i 
beredskap (SKiB)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/607 
SOF 2024/405 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Jan Jönsson (L) och 
Anne-Lie Elfven (L) till socialförvaltningen. I motionen föreslås att 
staden utreder införandet av Samordnare krisstöd i beredskap 
(SKiB) som införts i Malmö stad samt att staden utifrån Malmö 
stads utvärdering av SKiB utreder om övriga beredskapsfunktioner 
kan stärkas ytterligare för att säkerställa snabb och effektiv 
samordning i händelse av olika typer av kriser. 
 
Socialförvaltningen anser att den organisering av krisstöd som 
staden har idag är välfungerande och ändamålsenlig. 
Socialförvaltningen har tagit del av utvärderingen som gjorts av 
införandet av Malmö Stads funktion Samordnare krisstöd i 
beredskap. Socialförvaltningen bedömer att organisationen i 
Stockholms stad skiljer sig mycket från Malmö stad och att det 
därför inte är tillämpligt att använda samma modell. I Stockholms 
stad finns en tydlig ansvarsfördelning för att aktivera och utföra 
krisstöd. Socialförvaltningen bedömer därför att ytterligare en 
beredskapsfunktion i staden därför inte är nödvändig. 
 
Utvecklingsarbetet behöver fortsätta ske löpande på lokal, central 
och regional nivå för att även fortsättningsvis säkerställa snabba och 
samordnade krisstödsinsatser. Socialförvaltningen anser däremot 
inte att den utvärdering som gjorts av Malmö stad föranleder ett 
behov av ytterligare utredning för att förstärka arbetet i Stockholms 
stad. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M), Kristin Jacobsson (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
I sitt tjänsteutlåtande skriver förvaltningen om förra årets våldsvåg, 
men vi vill poängtera att våldsvågen i högsta grad pågår i 
Stockholm också i år, och detta inte minst under den våren i 
Skärholmen där skjutningar avlöste varandra. Våldet har fortsatt 
även under hösten och i oktober noterades 16 våldsdåd i staden på 
lika många dagar. Det kan inte anses vara normaltillstånd. 
  
Förvaltningen skriver vidare att införandet av SKiB inte behövs. 
Samtidigt har samordningen av det psykosociala stödet till boende 
bevisligen inte fungerat vid flera händelser i staden, exempelvis vad 
gäller regionens resurser. Ett slående exempel var under 
explosionerna i Hässelby under fjolåret där flera av de som skulle 
ges stöd själva inte upplevde att något stöd fanns tillgängligt. Att 
kategoriskt avvisa nya förslag till arbetsmetoder som visat sig 
fungera väl i en annan stad i Sverige tror vi är fel väg att gå. Staden 
har vid ett flertal tillfällen de närmsta åren fått kritik gällande 
bristande psykosocialt stöd till drabbade. Vi anser därför att SKiB 
bör utredas och testas för att stärka stadens krisberedskap på 
ytterligare ett plan. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/405-2 Tjänsteutlåtnade - Remiss av Motion om att 
införa Samordnare krisstöd i beredskap (SKiB) 

 SOF 2024/405-1.1 Motion om att införa Samordnare krisstöd 
i beredskap (SKiB) 
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§ 7 
Remiss av Motion om kultur för LSS  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/605 
SOF 2024/418 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på kommunstyrelsens remiss av motion om kultur 
för LSS 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion, från Jan Jönsson och 
Isabel Smedberg Palmqvist (L) om kultur för LSS, till 
socialnämnden. För att tillgängliggöra stadens kultur för grupper 
som idag i mindre utsträckning får ta del av Stockholms kulturliv 
föreslår motionärerna att staden inför Kulanpremien för LSS. 
Kulanpremien är Stockholms stads sätt att möjliggöra för förskolor 
och skolor att kunna ta del av det fria kulturlivets utbud genom att 
utvalda program kan bokas till reducerat pris. 
 
Förvaltningen anser, i likhet med motionärerna, att kultur ska vara 
tillgängligt för alla. Förvaltningen delar däremot inte motionärernas 
syn på att ett införande av Kulanpremien för LSS är rätt väg att gå 
för att deltagare på daglig verksamhet ska ges större möjligheter att 
ta del av Stockholms rika kulturliv. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen om kultur för LSS. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M), Kristin Jacobsson (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att avslå förvaltningens förslag till beslut, 
2. att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen, samt 
3. att därutöver anföra följande: 

  
De insatser som idag finns på detta område beskriver 
Kulturförvaltningen i sitt svar. Det handlar om insatser via 
idrottsförvaltningen för personkrets 1 inom LSS. Ett samarbete 
inom ramen för Kulan, ser vi framför oss, skulle involvera LSS-
boenden och dagliga verksamheter, med plats för människor ur alla 

Sida 13 (50)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-22 

tre LSS-personkretsar. Vi ser inte varför idrottsförvaltningen ska 
ansvara för att tillgängliggöra kultur generellt. Sen framgår det 
även att det främst handlar om ett antal kultur- och fritidsaktiviteter 
på helger.  
  
Socialförvaltningen å sin sida, pekar på det faktum att tillgången 
till kultur inte är reglerad I LSS-lagen. Det är dock ett faktum att 
funktionsnedsatta tar del av kulturutbudet i mindre utsträckning än 
andra. Därför vore detta ett bra sätt att möjliggöra för att ta del av 
kulturutbudet. Vidare skriver förvaltningen att personer som ingår i 
LSS kan ta del av kultur via ledsagning. Men sannolikt vill många 
kunna använda de få ledsagningstimmar man har till andra 
aktiviteter som att kunna få gå ut och ta en fika, exempelvis.  
  
Kulanformen, som den ser ut idag, innebär att förskolor och skolor 
på dagtid i veckorna kan uppleva kultur och det är precis det vi 
menar att även gruppen inom LSS har rätt till. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/418-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om 
kultur för LSS 

 SOF 2024/418-1.1 Motion om kultur för LSS 
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§ 8 
Remiss av Motion om att staden som placerande 
myndighet måste ta ett större ansvar för omhändertagna 
barn  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/606 
SOF 2024/473 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remiss av motion om att staden som placerande 
myndighet måste ta ett större ansvar för omhändertagna 
barn. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I motionen från Jan Jönsson (L) och Anne-Lie Elfvén (L) om att 
staden som placerande myndighet måste ta ett större ansvar för 
omhändertagna barn lyfts frågor om hur staden säkerställer att 
utslussning av placerade barn och unga efter placering görs med 
barnets bästa i fokus. Motionen lyfter också frågan hur staden på ett 
systematiskt sätt följer upp placerade barn på aggregerad nivå samt 
säkerställer att HVB-verksamheter drivs av seriösa aktörer. 
Slutligen vill motionärerna att projektet Skolsamordnare för 
placerade barn och unga permanentas samt att modellen sprids till 
samtliga stadsdelsnämnder. 
 
Förvaltningen har i tjänsteutlåtande Dnr SOF 2024/277 i maj 2024 
redogjort för stadens pågående arbete vad gäller eftervård för 
placerade barn. Inom ramen för implementeringen av 
Socialstyrelsens kunskapsstöd Insatser för att motverka fortsatt 
normbrytande beteende och återfall i brott kommer 30 
familjebehandlare från samtliga av stadens stadsdelsnämnder 
utbildas i insatsen funktionell familjeterapi (FFT). I nuläget 
undersöks också förutsättningarna för att starta upp ytterligare ett 
MST (multisystemisk terapi)-team i staden. Eftersom även MST 
rekommenderas i Socialstyrelsens kunskapsstöd skulle ett till MST-
team bidra till att fler barn och unga kan beviljas en evidensbaserad, 
intensiv och hemmabaserad lösning med tillgänglighet dygnets alla 
timmar. FFT och MST är insatser som kan användas i samband med 
att en placering ska avslutas. 
 
Stockholms stad samverkar också med civilsamhället, bland annat 
med SOS Barnbyar som har tagit fram ett ungdomsprogram för 
ungdomar mellan 16-25 år som är på väg att lämna, eller har lämnat 
samhällsvården. 
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Socialnämnden instämmer i att det finns ett behov av att följa upp 
placerade barn på aggregerad nivå. Frågan har tidigare utretts 
tillsammans med juridiska avdelningen och det har konstaterats att 
det i dagsläget saknas juridiska förutsättningar. 
 
Socialnämnden upphandlar leverantörer med stadsövergripande 
ramavtal inom HVB-hem. Leverantörernas seriositet och 
efterlevnad av stadens krav på HVB-hem kontrolleras både under 
upphandlingsförfarandet och genom regelbunden uppföljning under 
avtalstiden. HVB-hem är ett prioriterat område inom ramen för 
stadens arbete mot välfärdsbrott och en checklista har tagits fram 
för att lättare uppmärksamma risksignaler vid bland annat 
individuppföljning, fakturakontroll och vid direktupphandling. 
 
De barn och unga som omfattas av projektet skolsamordnare för 
placerade barn och unga vill gå i skolan och kommer nu ofta igång 
med sin skolgång i direkt anslutning till placering. Forskning på 
området har konstaterat att avklarad skolgång ofta är det viktigaste 
för dessa ungdomar eftersom den ur ett livsperspektiv ger det bästa 
skyddet mot en mängd negativa utfall. Det nära samarbetet mellan 
socialtjänsten och utbildningsförvaltningen i Stockholms stad utgör 
en stor del av projektets framgång och projektet har visat att det går 
att göra skillnad för barn och unga i samhällsvård. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner detta 
tjänsteutlåtande som svar på remissen av motionen om att staden 
som placerande myndighet måste ta ett större ansvar för 
omhändertagna barn. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M), Kristin Jacobsson (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
När socialtjänsten omhändertar barn från sina föräldrar måste 
staden agera som den bästa förälder, inte som en sämre förälder. 
Idag är det svårt för stadsdelsnämnderna och kommunfullmäktige 
att följa upp hur det går för våra omhändertagna barn och unga 
och vi vet därmed inte om vi är den bästa föräldern för dessa barn. 
Utan uppföljning blir det nästintill omöjligt att veta om olika 
insatser har effekt och om barnen faktiskt är bättre rustade efter en 
placering. 
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Basfaktorer för vilken förälder som helst och därmed staden att 
följa upp är barnens betyg, hälsa och tandstatus. Det argument som 
framförts av stadens justister om att de omhändertagna och 
placerande barnens betyg, hälsa och tandstatus inte skulle gå att 
följa upp på aggregerad nivå, har avfärdats av flera experter vi har 
varit i kontakt med. Detta eftersom det får anses vara 
socialnämndernas ansvar redan idag, ett ansvar som de flesta 
socialnämnder inte tar fullt ut. En av dessa är Bo Vinnerljung som 
är Sveriges främsta expert på området. Stockholm borde nu gå före 
och testa lagutrymmet för barnens skull istället för att luta sig mot 
en preliminär bedömning utan laglig prövning.  
  
Den nya socialtjänstlagen tydliggör också socialtjänstens ansvar 
för att stabilisera skolgången för barn som mottar stödinsatser. Det 
uppdraget går inte att följa upp och säkerställa utan en aggregerad 
sammanställning av placerade barns betyg. 
  
I övrigt vill vi tillägga att vi välkomnar att vårt initiativ 
skolsamordnare nu permanentas och sprids över hela staden. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/473-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
staden som placerande myndighet måste ta ett större ansvar 
för omhändertagna barn 

 SOF 2024/473-1.1 Motion om att staden som placerande 
myndighet måste ta ett större ansvar för omhändertagna barn 
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§ 9 
Remiss av Motion om att Stockholm ska gå före med 
införandet av metoden TFCO  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/608 
SOF 2024/474 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén (båda L), har i motionen till 
Kommunstyrelsen föreslagit att staden skyndsamt inför metoden 
TFCO (Treatment Foster Care Oregon) som alternativ till låst 
institution vid placering av barn och unga. 
 
Metoden är manualbaserad och omfattar ett behandlingsteam med 
fyra/fem funktioner som arbetar med föräldrarna i familjehemmet, 
den unge, den biologiska familjen och med skolan. Familjehemmet 
har möjlighet till rådgivning dygnet runt vilket innebär att teamet 
förväntas vara jour dygnet runt under hela placeringstiden. Det är 
Humana Familjeforum som har de svenska rättigheterna till 
programmet och erbjuder familjebehandling enligt TFCO. Staden 
har avtal med Humana. 
 
Det finns flera utmaningar med att driva TFCO i egen regi. Det 
handlar om att rekrytera och behålla kvalificerade familjehem, 
arbetstidsförläggning i förhållande till svensk lagstiftning och 
modellens krav på tillgänglighet samt säkerhetsfrågor. 
Förvaltningen har initierat ett utvecklingsarbete tillsammans med 
stadsdelsförvaltningarnas familjevård. I detta arbete har det 
framkommit ett behov av fler familjehem samt ett behov av att 
utöka anpassade behandlings- och öppenvårdsinsatser med hög 
tillgänglighet. Socialstyrelsens kunskapsstöd kommer att användas 
när förvaltningen överväger vilka metoder och utvecklingsområden 
som kan bli aktuella. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner detta 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M), Kristin Jacobsson (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
TFCO är en modell med förstärkta behandlingsfamiljer som för 
vissa grupper av utsatta barn och unga har visat sig ha väsentligt 
bättre utfall sett till minskad risk för återfall jämfört med placering 
på låsta SiS-hem. Modellen lämpar sig mindre väl för unga 
indragna i grov kriminalitet men en betydande andel av dessa barn 
har ofta en lång historia av tidigare placeringar. En faktisk 
fungerande samhällsvård skulle i ett tidigt skede kunna ge det stöd 
ett barn behöver - och har rätt till - under en placering för att 
förhindra en fortsatt negativ utveckling och kriminell karriär. Här 
kan TFCO som metod vara ett alternativ till dagens alltför ofta 
direkt skadliga samhällsvård. 
  
Förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att Norge slutat med 
modellen TFCO på grund av oklarheter beträffande 
gränsdragningen om det är familjehem eller institution (som har 
olika regelverk) samt svårigheter med rekryteringen. Vi ser inte att 
detta berör frågor beträffande modellens effektivitet, som är 
väldokumenterad, varför den likväl borde prövas i Stockholms stad. 
På TFCO-konferensen i Stockholm som vi nyligen deltog på 
efterfrågade Statens institutionsstyrelse, SiS, mycket tydligt fler 
kommunala initiativ. Målgruppen unga tjejer med svår psykosocial 
problematik och/eller missbruk lyftes också som en grupp väl 
lämpad för TFCO som behandlingsmetod, framför en placering på 
låst institution. 
  
Vi välkomnar i övrigt förvaltningens utvecklingsarbete i denna 
riktning. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
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Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/474-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
Stockholm ska gå före med införandet av metoden TFCO 

 SOF 2024/474-1.1 Motion om att Stockholm ska gå före 
med införandet av metoden TFCO 
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§ 10 
Remiss av Motion om att staden bör tillsätta en utredning 
om pojkhemmet Eolshäll  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/758 
SOF 2024/622 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I motionen kräver motionären, Jan Jönsson (L), att Stockholms stad 
snarast tillsätter en egen ansvarsutredning kring Eolshäll och att 
staden parallellt utreder kompensatoriska åtgärder i någon form för 
de drabbade individer som fortfarande är i livet. 
 
Den undersökning av pojkhemmet Eolshäll som genomfördes under 
våren och presenterades i tjänsteutlåtande utfärdat av 
stadsledningskontoret och daterat den 14 maj 2024 (Dnr KS 
2024/204) ledde fram till ett konstaterande att det saknas rättslig 
förutsättning för skadestånd från staden. Detta på grund av att den 
dåvarande regeringen satte gränsen för skadestånd genom 
vanvårdsutredningen vid år 1980, vilket därmed gjorde att 
verksamheten på Eolshäll under denna tid inte omfattades. Detta är 
något som staden beklagar. 
 
Jan Jönsson (L) anför i motionen att det fanns skolpersonal som 
slagit larm till socialförvaltningen utan att den agerade på dessa 
uppgifter. Det är dock inte möjligt att utreda dessa frågor utan 
tydligare belägg eller mer konkret information om detta. Eventuella 
anteckningar i register eller andra underlag torde vidare ha rensats 
ut. 
 
Stadens ansvar har i den tidigare av stadsledningskontoret 
presenterade utförliga undersökningen konstaterats vara begränsat 
och utredningsmöjligheterna torde därmed vara uttömda. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M), Kristin Jacobsson (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Övergreppen som begicks vid Eolshäll är obeskrivliga i sin 
vidrighet och omfattning. Vi har haft kontakt med flera idag vuxna 
personer som varit placerade vid Eolshäll och som beskriver en 
skräckfylld tillvaro som förföljt dem hela livet igenom. 
  
Förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande om att en fördjupad 
utredning ska ha genomförts av Kommunstyrelsen, efter en skrivelse 
från Liberalerna. Denna utredning var dock allt annat än 
fördjupande då den dels hänvisade till en utredning från 80-talet, 
som gjordes med okunskap om det vi vet idag beträffande 
pojkhemmet Eolshäll och de många övergrepp som där begicks. 
Dels hänvisar Kommunstyrelsens utredning till Röda Korsets egen 
utredning, som det dock sedan visade sig att stadsledningskontoret 
alls inte tagit del av, man hade bara tagit del av en kort resumé på 
Röda Korsets hemsida. Röda Korset har sedan dess erbjudit staden 
att föredra utredningen, men ingen har tackat ja till förfrågan.  
  
Vi konstaterar att den rödgröna majoriteten fortsatt inte vill initiera 
någon utredning om stadens inblandning beträffande händelserna 
på Eolshäll. Det är en skam att den rödgröna majoriteten, trots 
DNs och Liberalernas avslöjanden, vägrar ta ansvar för att gå till 
botten med övergreppen vid Eolshäll.   
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/622-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
staden bör tillsätta en utredning om pojkhemmet Eolshäll 

 SOF 2024/622-1.1 Motion om att staden bör tillsätta en 
utredning om pojkhemmet Eolshäll 
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§ 11 
Remiss av Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/492 
SOF 2024/399 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen fick i budget 2023 i uppdrag att i samråd med 
socialnämnden och stadsdelsnämnderna ta fram ett förslag på nya 
ersättningsnivåer inom daglig verksamhet (LSS) med målet att 
minska antalet nivåer och för att på ett bättre sätt balansera den 
enskildes behov. Antal nivåer i nuvarande ersättningssystem för 
daglig verksamhet (LSS) skulle enligt förslaget minskas från sju till 
fem och ersättningen ökas i de lägsta nivåerna och minskas i de 
högsta. Vidare föreslogs att antalet timintervall för deltagandegrad 
per vecka som den enskilde kan välja mellan skulle ändras från två 
till tre nivåer. Förslaget var beräknat utifrån att det på totalen skulle 
vara kostnadsneutralt för staden. 
 
Förslaget skickades ut på remiss under 2023 och utifrån inkomna 
remissvar gjordes bedömningen att det fanns delar i förslaget som 
behövde utredas ytterligare. Stadsledningskontoret har under 2024 
utrett ärendet och gjort förändringar därefter. 
 
De förändringar som har gjorts i förhållande till tidigare ärende är 
främst dessa: 

 Justeringar har gjorts i beräkningen av hur många personer 
av de som idag har beslut om daglig verksamhet på deltid 
som kommer att beslutas i deltagandegrad 11-24 timmar per 
vecka respektive 1 till 10 timmar per vecka. 

 Förändringar i stadens bedömningsinstrument har 
genomförts. Frågorna och matriserna har uppdaterats inom 
samtliga livsområden och inom vissa områden har även 
texten i matrisen uppdaterats. Frågor som syftar till att fånga 
upp det motiveringsarbete som genomförs har utformats 
inom alla livsområden utom inom förflyttning och 
kommunikation. Genom att förtydliga och komplettera 
frågorna och matriserna synliggörs det hur 
motiveringsarbetet som utförs inom de olika livsområdena 
fångas upp och vägs in vid nivåbedömningar. 
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Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen på ändringar av 
ersättningssystemet för daglig verksamhet samt de förändringar i 
stadens bedömningsinstrument som föreslås i remissen. De 
föreslagna ändringarna bedöms leda till att brukarnas stödbehov 
bättre fångas upp samt att de möjliggör att brukarna får fortsatt stöd 
under en övergångsperiod från daglig verksamhet till arbete på den 
öppna arbetsmarknaden. Förvaltningen föreslår att socialnämnden 
hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/399-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av 
Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS) 

 SOF 2024/399-1.4 Bilaga 1. Ersättningsnivåer Daglig 
verksamhet (LSS) 

 SOF 2024/399-1.2 Bilaga 2. Matris 9 § 10 
 SOF 2024/399-1.1 Bilaga 3. Frågor 9 § 10 
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§ 12 
Remiss av Klimathandlingsplan 2024-2030  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2023/416 
SOF 2024/494 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 

kommunstyrelsens remiss. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads klimathandlingsplan har reviderats mot bakgrund 
av kommunfullmäktiges uppdrag i budget 2023. Socialnämnden har 
ombetts yttra sig över remiss om Klimathandlingsplan 2024-2030, 
En rättvis omställning för ett Stockholm utan globalt klimatavtryck. 
 
Socialförvaltningen ställer sig positiv till en ambitiös 
Klimathandlingsplan 2024-2030 överlag, och i synnerhet till 
omställningsområde 1 Agera för en rättvis och inkluderande 
klimatomställning och att det lyfts fram att staden ska säkerställa att 
klimatåtgärder främjar ett mer jämlikt samhälle och skyddar sårbara 
grupper. 
 
För att förvaltningar ska få bättre möjlighet till avfallshantering 
behövs kunskapshöjande åtgärder. Målen för konsumtion är högt 
satta och kommer fortsätta att vara en utmaning när det gäller 
kosthåll och utbyte av fossila produkter. Det är positivt att det finns 
utpekade tillvägagångssätt för hur nämnder ska samarbeta. 
 
För att underlätta miljöuppföljning av exempelvis upphandlade 
boenden, skulle central vägledning behövas. Förvaltningen ser 
positivt på ett innovativt förhållningssätt kring miljökrav vid 
upphandlingar inom vård och omsorg, i syfte att uppnå Stockholms 
stads ambitiösa miljömål. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Jan Jönsson (L) och Andrea Hedin m.fl. (M) yrkade 
bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Yrkande 
Kristin Jacobsson (C) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Klimatet är vår tids ödesfråga. Klimatarbetet måste drivas både i 
EU och i Sverige, såväl som lokalt här i Stockholm. Stockholm ska 
vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en fossilbränslefri stad 
senast 2035. Staden ska vara en fossilfri organisation senast 2030 
och trafiken i Stockholms innerstad ska vara utsläppsfri senast år 
2030. För att målen ska kunna nås behöver vi jobba på flera fronter 
samtidigt, dels med ny teknik genom bolaget Stockholm Exergi som 
kan fånga in och lagra koldioxid, dels fasa ut fossila bränslen 
genom kraftfulla incitament, beteendeförändringar och 
energieffektiviseringar.  
  
Generellt sett finner vi ambitionsnivån i den föreslagna 
klimathandlingsplanen tillräcklig men däremot saknas reell 
handlingskraft. Vilket är precis det som Stockholm och klimatet 
behöver. En handlingsplan utan konkreta förslag på nödvändig 
handling reduceras snarare till ännu en skrivbordsprodukt som i 
slutändan kommer att göra endast marginell, om ens någon, 
skillnad för klimatet.  
  
Vi kan bland annat läsa om flertalet målsättningar utan 
förutsättningar. Exempelvis förslaget att halvera utsläppen från 
konsumtion jämfört med 2019. Där har Stockholms stad relativt 
små möjligheter att ensamt göra så stor skillnad. Förslaget sätter 
alldeles för stor tilltro till att genom ”samverkan” med andra 
myndigheter och genom ”kommunikation” lyckas förändra 
stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från konsumtion. 
Vidare saknas tydliga och transparanta kostnadsanalyser – det är 
exempelvis orealistiskt att skrota en fungerande maskinpark redan 
till 2025 – både ur ekonomisk och teknisk synvinkel. 
  
Centerpartiet ser också en brist i att programmet saknar konkreta 
mål om hur mycket koldioxid som ska fångas in genom bio-CCS för 
att minska utsläppen. Bio-CCS är ett mycket viktigt verktyg som 
borde ges mer utrymme i klimathandlingsplanen.  
  
Ett ytterligare område där förslaget till klimathandlingsplan är 
bristfälligt rör matens roll för en hållbar omställning. Detta trots 
att matkonsumtionen i Stockholm står för 15 procent av 
konsumtionsutsläppen. Centerpartiet tycker att ett 
stadsövergripande mål om hundra procent svenskt vid 
matupphandling, där så är möjligt, behövs. Dessutom tycker vi att 
klimathandlingsplanen borde ta fram initiativ för att öka andelen 
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viltkött. Ur ett klimat- och hälsoperspektiv innebär viltkött kortare 
transporter samt att köttet är fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit 
och andra tillsatser.  
  
Centerpartiet beklagar också att bland de 133 remissinstanser som 
styret har valt att skicka klimathandlingsplanen till så finns inte 
några av de viktigaste samhällsaktörerna inom livsmedel och 
matproduktion såsom LRF, Lantmännen och Livsmedelsföretagen 
med. Det var tydligen viktigare för den styrande majoriteten att 
skicka klimathandlingsplanen på remiss till Instagramkontot 
”Medveten_i_stan”. 
  
En långsiktigt hållbar klimatpolitik förutsätter både delaktighet och 
ett brett folkligt stöd. Ska vi klara omställningen i Stockholm, måste 
vi genomföra den på ett sätt som gör att olika människor och 
branscher kan känna sig involverade; att alla känner att de blir 
vinnare om de deltar i klimatomställningen. Delaktigheten skapar 
grunden till samhällsförändringarna. Alternativet – en omställning 
som bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar att 
leda till motreaktioner, kortsiktiga svängningar i politiken och 
bristande långsiktighet. Istället för klimatomställning får vi 
politikomsvängning. 
  
Centerpartiet vill att Stockholm ska vara världsledande i det 
globala arbetet med att förverkliga Parisavtalet. 
Klimathandlingsplanen bör spela en avgörande roll för att nå detta.  
  

Yrkande 
Gabriel Kroon (SD) yrkade 

1. att socialnämnden avger Sverigedemokraternas yttrande som 
svar på remissen, samt 

2. att därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna anser att Stockholm stad ska inta en aktiv roll 
för att vara ett framgångsexemplar i miljö- och klimatarbetet. Varje 
skattekrona ska investeras på insatser som är samhällsekonomiskt 
lönsamma samt maximerar utsläppsänkningen. Insatser av 
symbolisk eller principiell karaktär utan belagd effekt bör undvikas. 
Därtill ska samtliga insatser löpande utvärderas. Stockholm stad 
bör aktivt arbeta med närmiljön genom att begränsa nybyggnation 
på grönområden, utveckla arbetet med sanering av vattendrag och 
sjöar samt ständigt pröva nya metoder för att öka folkhälsan. 
  
Stockholm stad bör inte stirra sig blind på att minska co2 utsläppen 
oavsett de höga marginalkostnader. Istället bör staden utveckla 
arbetet internationellt klimatbistånd genom att bidra med 
tjänstemannakompetens inom miljöarbetet samt inom 
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energieffektivitet till utvecklingsländer. Sverigedemokraterna har 
föreslagit ett alternativt Miljöprogram 2030 som grundar sig på 
visionerna och ambitionerna ovan. Med anledning av detta bör 
klimathandlingsplanen omarbetas i grunden. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Kristin Jacobsson (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Gabriel Kroon (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/494-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av 
Klimathandlingsplan 2024-2030 

 SOF 2024/494-1.1 KS 2023/416 Bilaga 1 
 SOF 2024/494-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2023/416 Tjänsteutlåtande 
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§ 13 
Remiss av Delbetänkandet - Ökat informationsutbyte 
mellan myndigheter – Behov och föreslagna förändringar 
(SOU 2024:63)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/999 
SOF 2024/644 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden skickat en remiss av 
Delbetänkandet - Ökat informationsutbyte mellan myndigheter – 
Behov och föreslagna förändringar (SOU 2024:63). 
  
I detta delbetänkande lämnas en delredovisning av uppdraget i de 
delar som avser att kartlägga myndigheternas behov av förbättrade 
möjligheter till informationsutbyte, att analysera och ta ställning till 
hur behovet av att utbyta sekretessbelagd information kan 
tillgodoses samt att särskilt överväga och lämna förslag på en 
generell möjlighet att lämna uppgifter som omfattas av sekretess till 
skydd för enskilda till en annan myndighet, såväl på begäran som på 
eget initiativ. 
  
Utredningen har kartlagt ett omfattande behov av förbättrade 
möjligheter till informationsutbyte mellan myndigheter. 
Kartläggningen visar att nuvarande sekretessreglering upplevs som 
komplex och svårtillämpad, vilket skapar praktiska problem för 
myndigheterna. 
  
Utredningen föreslår att det i offentlighets- och sekretesslagen ska 
införas en ny generell sekretessbrytande bestämmelse som 
möjliggör utlämnande av annars sekretessbelagda uppgifter till en 
annan myndighet. 
  
Förvaltningen anser att utredningens förslag kan förbättra 
socialtjänstens arbete mot välfärdsbrott och samverkan kring utsatta 
barn, men ser risker med att förändra sekretesslagstiftningen utan 
stöd i forskning. Det är osäkert vilka konsekvenser förslagen kan få 
och det är viktigt att informationsdelning till brottsbekämpande 
myndigheter inte hindrar människor från att söka stöd från 
socialtjänsten. Det saknas även tydlighet kring vikten av att polisen 
lämnar information till socialtjänsten. 
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Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på kommunstyrelsens remiss. 
 

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
En översyn av sekretessreglerna mellan olika myndigheter i Sverige 
har efterfrågats mycket länge av alla aktörer som jobbar, inte minst 
med barn och unga i riskzon för utsatthet och kriminalitet. Den 
sekretesshandbok som togs fram av Liberalerna föregående 
mandatperiod har varit uppskattad och ökat kännedomen om de 
sekretessbrytande möjligheter som finns redan idag för socialtjänst 
och polis. Men det finns likväl juridiska begränsningar som endast 
ny lagstiftning kan förändra. 
  
Det är angeläget att skolan kan samverka snabbare och effektivare 
med socialtjänsten och polisen. Erfarenheterna om lättare 
sekretessregler som funnits länge i Danmark är positiva. 
Sekretessen är det enskilt viktigaste hindret som både skola och 
polis anger som hinder för att nå fram med stöd till utsatta barn i 
tid. Utgångspunkten bör därför vara en generösare 
sekretesslagstiftning, med utgångspunkt i vad individen är betjänt 
av. Vi instämmer i att det också är angeläget att polisen informerar 
socialtjänsten om uppgifter som krävs för att kunna ingripa till barn 
och ungas skydd.  
  
Det är dock viktigt att alltid ha med sig integritets- och 
förtroendeperspektivet i det fortsatta arbetet med att förändra 
nuvarande sekretessregler. De uppgifter som delas mellan 
myndigheter måste vara motiverade och får aldrig övergå till 
slentrianmässig delning av all information. Socialtjänsten är en 
vårdande myndighet och individer i behov av stöd och hjälp ska 
kunna känna sig trygga i att deras personliga förhållanden inte 
sprids. Övriga myndigheter är inte, och ska inte bli, rättsväsendets 
förlängda arm.  
  

Särskilt uttalande 
Andrea Hedin m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Att offentlighets- och sekretesslagen föreslås få en ny generell 
sekretessbrytande bestämmelse är välkommet och kommer kunna 
göra stor skillnad för såväl det brottsförebyggande- som det 
brottsbekämpande arbetet. Möjligheten för myndigheter att enklare 
dela information med varandra kommer att effektivisera befintliga 
samverkansforum. Vi vill dock särskilt framhålla vikten av att de 
kommunala verksamheterna inte utvecklas till att bli matare av 
information till Polisen eller andra nationella myndigheter. 
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Möjligheten till informationsspridning får inte bli ensidig och 
kommuner har också ofta återkommande behov av att ta del av 
sekretessbelagda uppgifter och bör ses som jämbördig som andra 
berörda myndigheter. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/644-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av 
Delbetänkandet - Ökat informationsutbyte mellan 
myndigheter Behov och föreslagna förändringar (SOU 
2024_63) 

 SOF 2024/644-1.2 Remiss - Delbetänkandet - Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och 
föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 
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§ 14 
Revisionsrapport - Stadens arbete mot våld i nära 
relationer  
Svar på remiss från stadsrevisionen, dnr RVK 2023/118 
SOF 2024/424 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisionskontoret har granskat stadens arbete mot våld i nära 
relationer med fokus på våldsutsatta kvinnor. De nämnder som har 
granskats är utöver socialnämnden, Enskede-Årsta-Vantörs och 
Södermalms stadsdelsnämnd. I revisionen ingår även 
Bostadsförmedlingen i Stockholm AB. 
  
Revisionskontorets samlade bedömning är att granskade nämnder 
och bolag i huvudsak arbetar i enlighet med lagar, föreskrifter och 
kommunfullmäktiges intention för att stödja kvinnor som utsatts för 
våld i nära relation. Revisionen konstaterar att socialnämnden 
arbetar fortlöpande för att samordna och utveckla arbetssätt, 
processer och rutiner gällande arbetet mot våld i nära relationer i 
samverkan med berörda nämnder och bolag. Det kvarstår arbete för 
att bland annat säkerställa en likställighet i insatser som erbjuds av 
stadsdelsnämnderna till målgruppen våldsutsatta. Likaså behöver 
stadens olika verksamheter ta fram och tillämpa rutiner som rör 
frågor om våld i högre utsträckning. Vidare behöver 
samverkansprocesser inom staden och med hälso- och sjukvården 
ses över för att kunna erbjuda ett mer sammanhållet stöd. 
Uppmärksammade utvecklingsområden kommer beaktas och 
omhändertas i framtagandet av stadens Bryt upp-program. 
  
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Jan Jönsson (L), Andrea Hedin m.fl. (M) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Kristin Jacobsson (C) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen, samt 

2. att därutöver anföra följande: 
  
Flera av de brister och utvecklingsbehov som framkommer i 
revisionsrapporten är kända sedan tidigare. Flera av dem är 
allvarliga, som exempelvis att likvärdigheten i det stöd som ges 
beror på var i staden en relationsvåldsutsatt person bor. Det är 
välkommet att rapporten lyfter fram dessa och de utmaningar som 
finns.  
  
Förvaltningen nämner att bristerna ska åtgärdas i Bryt-upp-
programmet. Framtagandet av Bryt-upp-programmet är välkommet 
och efterlängtat och liknar Centerpartiets förslag om ett ”Lämna-
program”, men ”Bryt-upp-programmet” saknar tyvärr ett 
nationellt perspektiv. Det får konsekvenser i synnerhet när det 
gäller att tillgängliggöra bostäder för relationsvåldsutsatta. Vi i 
Centerpartiet har vid flertalet tillfällen föreslagit att Stockholms 
stad ska vara en aktiv part i att säkerställa samordningsfunktionen 
Kompottens fortsatta verksamhet. Detta kan göras genom att 
Stockholm tar över huvudmannaskapet till dess att den statliga 
utredningen för en nationell samverkan för relationsvåldsutsatta är 
färdig. Detta har beklagligt nog avfärdats av vänsterstyret. I 
Stockholm växer den reda rekordlånga bostadskön till 
hyresrätterna och detta medför att alldeles för många blir kvar med 
sina förövare. Man kan helt enkelt inte lämna utan att riskera 
hemlöshet. Under 2023 var det endast 30 personer som beviljades 
förtur i bostadskön i Stockholm trots 10 000 sökanden. Det är 
oacceptabelt och visar på att bostadsbristen utgör ett behov av 
samordning med andra kommuner. Med det sagt står Centerpartiet 
bakom förslaget om att sänka kravet att en person ska ha bott i 
Stockholm i minst två år innan en förtur kan beviljas till ett år. Det 
skulle innebära att fler relationsvåldsutsatta kan få möjlighet till 
förtur.  
  
Det finns mycket att lära av denna rapport och av information som 
återfinns i andra dokument i staden rörande arbetet med våld i nära 
relation, inte minst kopplat till boendesituationen och möjligheten 
att lämna en våldsam partner. Under 2022 så skickades endast 20 
personer till SHIS Mellanbo för våldsutsatta från stadsdelarna även 
fast relationsvåld utreddes av stadsdelarna i 1707 fall. Samtidigt 
har det konstaterats att 14 % av kvinnorna i förra årets 
hemlöshetrapport uppgav våld i nära relation som anledning till att 
de levde i hemlöshet. Det blir uppenbart att stadsdelarna inte i 
tillräcklig omfattning efterfrågar och använder sig av stadens 
centrala lösningar för relationsvåldsutsatta. Konsekvensen av detta 
slår hårt mot den individ som tvingas välja på att leva kvar i en 
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destruktiv relation eller att leva i hemlöshet. Finns det barn med i 
bilden blir situationen såklart än mer komplex. Det är av yttersta 
vikt att samtliga stadsdelsnämnder säkerställer att likvärdighet ska 
råda. Var i staden man bor ska inte avgöra vilket skydd man får.  
  
För att inte fler individer ska bli utsatta av samma våldsutövare så 
är det av yttersta vikt att socialtjänsten erbjuder och motiverar 
våldsutövaren till behandling för att förebygga upprepat våld. Var i 
staden man bor ska inte avgöra vilket skydd man får. Vi kan försöka 
rädda hur många våldsutsatta som helst men om vi inte tar itu med 
roten till problemet kommer det heller aldrig att upphöra.  
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Kristin Jacobsson (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/424-2 Tjänsteutlåtande - Remiss revisionsrapport 
gällande stadens arbete mot våld i nära relationer 

 SOF 2024/424-1.1 Revisionsrapport nr 1/2024, Stadens 
arbete mot våld i nära relationer - för yttrande senast 
31oktober 2024 (2/2) 
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§ 15 
Månadsrapport september 2024  
SOF 2024/107 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner rapporten. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Prognosen baseras på utfallet per 30 september samt utifrån dialog 
med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget. 
 
Nämnden prognostiserar totalt ett resultat, efter 
prestationsförändringar, förväntade budgetjusteringar och 
resultatöverföring, som är ett överskott mot budget med 2,0 mnkr. 
 
De flesta verksamheterna har en prognos i balans med budget. 
Underskott prognostiseras främst inom område barn och ungdom, 
jour- och rådgivande verksamhet samt ledning och administration. 
Underskotten täcks inom nämndens budgetram. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/107-13 Tjänsteutlåtande - Månadsrapport 
september 2024 
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§ 16 
Reviderade riktlinjer för handläggning av försöks-, 
tränings- och Bostad Först-lägenheter  
SOF 2024/334 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förslaget till revidering av 

riktlinjer för handläggning av försöks- och 
träningslägenheter och föreslår att kommunfullmäktige 
godkänner förslaget. 

2. Socialnämnden föreslår att riktlinjerna ersätter riktlinjer för 
handläggning av försöks- och träningslägenheter, antagna av 
kommunfullmäktige 2011-05-23 och uppdaterade 2014-01-
14. 

3. Förslaget överlämnas till kommunstyrelsen för vidare beslut 
i kommunfullmäktige. 

4. Socialnämnden uppdrar åt förvaltningen att initiera dialog 
med bostadsbolagen och stadsdelsnämnderna kring 
förutsättningar för framtagande av en stadsövergripande 
rutin för praktisk hantering av försöks- och 
träningslägenheter, i syfte att ytterligare främja likställighet. 

 

Sammanfattning av ärendet  
De reviderade riktlinjerna innehåller anvisningar för utredning, 
bedömning och beslut om bistånd enligt SoL till insatserna försöks-, 
tränings- samt Bostad Först-lägenheter. Riktlinjerna innehåller 
också anvisningar för hur socialtjänsten ska agera som hyresvärd i 
arbetet med dessa bostadssociala hyreskontrakt. 
 
Under arbetet med framtagande av förslag till reviderade riktlinjer 
har det blivit tydligt för förvaltningen att det finns behov av stöd 
kring samverkan som riktlinjer för handläggning av insatserna inte 
kan tillgodose. Mot bakgrund av detta föreslår förvaltningen att 
socialnämnden uppdrar åt förvaltningen att initiera dialog med 
bostadsbolagen och stadsdelsnämnderna kring förutsättningar för 
framtagande av en stadsövergripande rutin för praktisk hantering av 
försöks- och träningslägenheter. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förslaget till 
reviderade riktlinjer för handläggning av försöks-, och tränings- och 
Bostad Först-lägenheter. Förvaltningen föreslår att socialnämnden 
hemställer till kommunfullmäktige att godkänna styrdokumentet 
riktlinjer för handläggning av försöks-, tränings- och Bostad Först-
lägenheter enligt socialnämndens förslag och att ärendet överlämnas 
till kommunstyrelsen. 
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Handlingar i ärendet 
 SOF 2024/334-1 Tjänsteutlåtande - Reviderade riktlinjer för 

handläggning av försöks-, tränings- och Bostad Först-
lägenheter 

 SOF 2024/334-1.1 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter 
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§ 17 
Fyllnadsval till socialnämndens tillståndsutskott 2024  
SOF 2023/589 
 

Beslut  
1. Socialnämnden utser Yvonne Fernell Ingelström (M) som 

ledamot i socialnämndens tillståndsutskott för 2024. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden har tre utskott som på socialnämndens vägnar 
beslutar i ärenden tillhörande utskottens ansvarsområden där 
nämnden delegerat beslutsrätten; tillståndsutskottet, individutskottet 
och organisations- och föreningsutskottet. Fem ledamöter och tre 
ersättare per utskott väljs bland nämndens ledamöter och ersättare 
för ett år i sänder. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden utser ny ledamot i 
tillståndsutskottet för 2024 enligt yrkande då Oscar Andrén (M) 
avsagt sig sin plats som ledamot i socialnämndens tillståndsutskott. 
 

Yrkande 
Andrea Hedin (M) yrkar att Yvonne Fernell Ingelström (M) 
nomineras till ledamot i socialnämndens tillståndsutskottet för 2024. 
  

Propositionsordning 
Ordförande finner att nämnden utser Yvonne Fernell Ingelström 
(M) till ledamot i socialnämndens tillståndsutskott 2024. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2023/589-5 Tjänsteutlåtande - Fyllnadval till 
socialnämndens tillståndsutskottet 2024 
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§ 18 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt Lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) samt Socialtjänstlagen (SoL), 
kvartal 2 2024  
Kvartal 2, 2024 
SOF 2024/605 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och 
rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 2 
år 2024. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 
socialnämndens rapportering av ej verkställda gynnande 
beslut till kommunfullmäktige. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunen ska enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag (1993:387) 
om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och till kommunens 
revisorer rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL och 
9 § LSS som inte har verkställts inom tre månader från dagen för 
beslutet. Rapporteringsskyldigheten omfattar även gynnande beslut 
som inte har verkställts på nytt inom tre månader från den dag 
verkställigheten avbrutits. I Stockholms stad ansvarar varje 
stadsdelsnämnd för denna rapportering som görs varje kvartal enligt 
IVO:s anvisningar, antingen via traditionella blanketter eller via e-
tjänst. 
 
Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 2, 2024 till 
171 stycken vilket är en minskning med 37 beslut jämfört med 
kvartal 2, 2023 och en minskning med 14 stycken jämfört med 
kvartal 1, 2024. 
 
Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick kvartal 2, 2024 till 
122 stycken. Det är en minskning med 17 beslut jämfört med 
kvartal 2, 2023 och en ökning med 11 stycken jämfört med kvartal 
1, 2024. 
 
Anledning till minskning av antalet ej verkställda beslut enligt LSS 
är en minskning av ej verkställda beslut för insatserna bostad för 
vuxna, boende för barn, daglig verksamhet, kontaktperson, 
korttidstillsyn och korttidsvistelse. Personlig assistans och 
ledsagarservice har inte förändrats i antal sen senaste rapportering. 
Avlösarservice har ökat med två beslut. 
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Anledning till ökning av antalet ej verkställda beslut enligt SoL är 
en ökning av ej verkställda beslut i permanent bostad, boendestöd, 
kontaktfamilj, kontaktperson, öppenvård samt annat bistånd. 
Sysselsättning, hemtjänst samt stödboende har inte förändrats i antal 
sen senaste rapportering. Bostad (IFO), korttidsboende samt 
ledsagning har minskat i antal. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporteringen 
av ej verkställda beslut enligt LSS och SoL, kvartal 2, 2024 och att 
rapporteringen överlämnas till kommunfullmäktige. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/605-1 Tjänsteutlåtande - Rapportering av ej 
verkställda beslut enligt Lag (1993:387) om stöd och service 
till vissa funktionshindrade (LSS) samt Socialtjänstlagen 
(SoL), kvartal 2 år 2024 

 SOF 2024/605-1.1 Bilaga 1 - Ej verkställda beslut enligt LSS 
kvartal 2 2024 

 SOF 2024/605-1.2 Bilaga 2 - Ej verkställda beslut enligt SoL 
kvartal 2 2024 
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§ 19 
Inriktningsärende - Servicebostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt lag om stöd och service (LSS 
9:9) eller socialtjänstlagen (SoL) i Skärholmen  
Inriktningsärende 
SOF 2024/603 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner inriktningsärende gällande 

projektering av en servicebostad enligt LSS eller SoL inom 
en del av fastigheten Skärholmen 2:1 vid kvarteret 
Harholmen i Skärholmen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
grupp- och servicebostäder i staden. Från och med budgetåret 2022 
övergick beställaransvaret för dessa bostäder till Socialnämnden. 
 
Detta inriktningsbeslut syftar till att fastställa vägledande principer 
och mål för planeringen och uppförandet av en servicebostad enligt 
LSS eller SoL i Stockholm i enligt med stadens funktionsprogram 
för bostäder med särskild service SoL och LSS samt stödboende. 
 
I stadens boendeplan konstateras brist på bostäder för personer med 
funktionsnedsättningar enligt LSS och SoL, och behovet förväntas 
öka. Vid en del av fastigheten Skärholmen 2:1 vid kvarteret 
Harholmen i Skärholmen planerar socialförvaltningen att beställa 
lokaler för ny servicebostad för stadsdelsförvaltningen att införhyra. 
 
Servicebostad omfattar tolv lägenheter samt en gemensamhetslokal 
för personal, erbjuds som hyresrätter med en total yta om 543 kvm. 
Byggaktören Klövern AB beräknar att fastigheten ska vara uppförd 
till kvartal två 2027. 
 
I händelse av avslag på genomförandeärendet eller avslut av något 
skäl i ett senare skede direktfaktureras dessa uppstådda 
förgäveskostnader som uppgår till 60 000 kronor till 
socialförvaltningen. Om projektet fortgår så läggs 
projekteringskostnader på hyran. 
 
Nettohyreskostnaden för servicebostaden uppgår till 128 kr per 
lägenhet per dygn, förtydligas på sida 3. 
 
Skärholmens stadsdelsförvaltning förslår att: 
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner inriktningsärende gällande 
projektering av ny servicebostad för vuxna enligt LSS eller enligt 
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socialtjänstlagen SoL i en del av fastigheten Skärholmen 2:1 vid 
kvarteret Harholmen i stadsdelen Skärholmen till en uppskattad 
hyreskostnad om 1,6 miljoner kronor per år. 
 
Socialförvaltningen förslår att: 
Socialnämnden godkänner inriktningsärende gällande projektering 
av en servicebostad enligt LSS inom en del av fastigheten 
Skärholmen 2:1 vid kvarteret Harholmen i Skärholmen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/603-1 Inriktningsärende - Servicebostad för 
personer med funktionsnedsättning enligt lag om stöd och 
service (LSS 9:9) eller socialtjänstlagen (SoL) i Skärholmen  
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§ 20 
Skrivelse om förändrad tolkning av sekretess inom SIG  
SOF 2024/434 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har efter verksamhetsbesök i söderort 
uppmärksammat att stadsdelsförvaltningarna ändrat sitt arbetssätt 
och omtolkat innebörden av de sekretessbrytande bestämmelserna 
för sociala insatsgrupper (SIG) - vilket medfört att SIG-samordnare 
uppgett att de inte längre kan ha med fältassistenter vid möten med 
polis och socialtjänst. Eftersom samverkan tidigare fungerat utmärkt 
och eftersom delning av information är en förutsättning för SIG 
frågar Jan Jönsson om socialförvaltningen vet varför tolkningen 
förändrats, hur det är tänkt att stadsdelarna ska arbeta med 
informationsdelning inom SIG samt hur socialarbetare utbildas i 
sekretesshandboken. 
 
Förvaltningen svarar att informationsdelningen kopplad till SIG ska 
vara transparent och inkludera nödvändiga aktörer. Den omtolkning 
av sekretessen Jan Jönsson hänvisar till bottnar troligen i de 
organisatoriska förändringar av SIG-strukturen som en del 
stadsdelsförvaltningar genomfört och som i vissa fall kan ha 
medfört oklarheter kring förvaltningens inre sekretess. Vanligen bör 
en sådan inre sekretess inte utgöra något hinder för 
informationsdelning mellan fältassistenter och SIG-samordnare men 
däremot kan behovet variera från fall till fall och bedömningarna 
skifta av hur mycket information som ska delas mellan aktörer. 
Ibland kan det utifrån den enskildes integritet vara lämpligt med 
vissa restriktioner i informationsdelningen och sådana bedömningar 
kan påverka vilka aktörer som deltar på mötena kring den unga. 
 
Beträffande spridningen av sekretesshandboken svarar 
förvaltningen att alla nyanställda socialsekreterare informeras om 
sekretesshandboken i samband med de stadsövergripande 
introduktionsutbildningarna. I samverkan med juridiska 
avdelningen anordnas även återkommande fördjupningsutbildningar 
i offentlighets och sekretesslagstiftningen (2009:400) OSL och i 
mätningar gjorda tidigare i år i samtliga stadsdelsförvaltningar har 
nästan 90 procent av de tillfrågade svarat att de både känner till 
sekretesshandboken och har behov av den i sitt dagliga arbete. 
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Handlingar i ärendet 
 SOF 2024/434-3 Tjänsteutlåtande - Skrivelse om förändrad 

tolkning av sekretessen inom SIG 
 SOF 2024/434-1 Skrivelse om förändrad tolkning av 

sekretess inom SIG 
 

Sida 44 (50)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-22 

§ 21 
Skrivelse efter besök på hemlöshetsverksamheter  
Svar på skrivelse från Liberalerna 
SOF 2024/613 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén (båda L), har efter besök på 
hemlöshetsverksamheter, i skrivelse från 2024-08-27 ställt frågor 
till socialnämnden rörande neddragningar på Pelarbackens 
vårdcentral, akutboendet Aspuddens lokaler samt hur det säkerställs 
att stadens akutboenden fungerar och är välkomnande för 
målgruppen. 
 
Regionen har, från och med 2024-09-16, tecknat avtal med Capio 
Hjärnhälsan AB där uppdraget omfattar att tillhandahålla hälso- och 
sjukvård till personer som tillhör situation 1 enligt Socialstyrelsens 
definition av hemlöshet. I avtalet anges bland annat att leverantören 
ska samarbeta med Stockholms stads boendeenhet för hälso- och 
sjukvårdsinsatser på akut- och stödboenden för målgruppen där 
Stockholms stad har verksamhet. En skriftlig överenskommelse om 
det operativa samarbetet ska upprättas. För närvarande har 
förvaltningen en bra dialog med Capio kring samarbetet och den 
skriftliga överenskommelsen är ännu inte klar. 
 
Vid akutboendet Aspudden har Micasa genomfört ett antal åtgärder 
för att komma tillrätta med värmen i fastigheten. Förvaltningen har 
ännu inte fått någon bekräftelse på om fastighetens el är tillräcklig. 
Förvaltningen har tagit initiativ till att en handlingsplan för vintern 
upprättas tillsammans med Micasa, om det skulle visa sig att 
värmen inte fungerar. 
 
I ärendet anges också de rutiner, renoveringsåtgärder samt det 
samarbete med fastighetsägarna som sammantaget säkerställer att 
brukarna kan erbjudas en god, välkomnande och fungerande miljö 
på akutboendena. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner detta 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Vi tackar för svaret på vår skrivelse. Det är nu viktigt att 
Socialförvaltningen följer frågan, både vad gäller akutboendet i 
Aspudden under vintern samt vad som händer med sjukvården för 
hemlösa. Det är viktigt att förvaltningen snarast agerar om goda 
boendeförhållanden inte kan upprätthållas, då det inte är 
acceptabelt att hemlösa personer som fått akutboendeplats får sova 
i 10 gradigt kalla rum.  
  
De individer i Stockholm som lever i akut hemlöshet tillhör våra 
mest utsatta medborgare, individer som lever med knappa eller inga 
marginaler. Stadens stödverksamheter för den här målgruppen 
behöver därför vara pålitlig och alltid kunna säkerställa en varm 
och trygg sovplats, särskilt under vinterhalvåret. Stadens tak-över-
huvudet-garanti gäller och det innebär att få sova inomhus i en 
varm lokal. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/613-3 Tjänsteutlåtande - Skrivelse efter besök på 
hemlöshetsverksamheter  

 SOF 2024/613-1 Skrivelse efter besök på 
hemlöshetsverksamheter  
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§ 22 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Nämnden lägger anmälningarna till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Kontorsutlåtande - Remiss av Promemorian Bättre 
förutsättningar för att utveckla en kunskapsbaserad 
socialtjänst (Ds 2024:13) 

 Remiss - Promemorian - Bättre förutsättningar för att 
utveckla en kunskapsbaserad socialtjänst (Ds 2024:13) 

 §24 den 23 september 2024, Kommunfullmäktige 
Revidering av riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 
äldreomsorgen och omsorgen om personer med funktions 

 §15 den 23 september 2024, Kommunfullmäktige 
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad 

 Protokollsutdrag SHIS Bostäder - Tertialrapport 2 för 2024 
med prognos för 2022 

 Kontorsutlåtande - Remiss av Förslag till nationell plan för 
hälso- och sjukvårdens kompetensförsörjning 

 Remiss - Förslag till nationell plan för hälso- och 
sjukvårdens kompetensförsörjning 

 Expediering av kommunstyrelsens beslut 2024-10-02 § 37 - 
Boendeplan SoL och LSS 2024-2034 - Bostäder med 
särskild service SoL och LSS samt stödboende (1/4) 

 Tillsyn av hem för vård eller boende (HVB) för barn och 
unga vid Essinge HVB - Beslut om att IVO avslutar ärendet 

 Tillsyn av hem för vård eller boende (HVB) för barn och 
unga vid Essinge akutboende - Beslut om avsluta av ärendet 
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§ 23 
Anmälan av protokoll och samverkan  
SOF 2023/631 
 

Beslut  
Nämnden lägger anmälan av protokoll och samverkan till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2023/631-47 Organisations- och föreningsutskottets 
protokoll 2024-09-24 

 SOF 2023/631-46 Protokoll från individutskottet 2024-09-24 
 SOF 2023/631-49 Protokoll från individutskottet 2024-10-03 
 SOF 2023/631-51 Protokoll från förvaltningsgruppen 2024-

10-16 
 SOF 2023/631-50 Protokoll funktionshinderrådet 2024-10-

17 
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§ 24  
Redovisning av delegeringsbeslut  
Sammanfattning  
Inga delegationsbeslut anmäldes till detta sammanträde. 
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§ 25 
Övrigt  

Sammanfattning av ärendet  
Gabriel Kroon (SD) efterfrågar en dragning av om 
hur förvaltningens HVB i egen regi fortlöper. 
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